
 

 

Tisztelt BME GTK Hallgatói Képviselet! 

Karunk vezetőinek alulírott meghatározó köre néhány körülményt az alábbiakban szeretne tisztázni: 

1) Egyetemünk, karunk az állami felsőoktatás része, ami felsőoktatási intézmények dinamikusan 

alakuló halmaza. Karunk részünkről 1934-től eredeztetett műegyetemi történetét is számos 

átalakulás övezte, minthogy újjáalakulásunk közel két évtizede során is számos felsőoktatás-

átalakítási lépés történt, igaz, ezek minket közvetlenül nem érintettek. 2015 elejétől ismételten fel-

felröppent, hogy esetleg a BME szeretne olyan pályára állni, amihez egy jóval szerényebb GTK 

illeszkedne.  

2) Az állami intézményeket érintő felsőoktatás-átalakítások tekintetében az egyes intézményeknek 

és karoknak nincs önállósága, ez minisztériumi hatáskör. Ugyanakkor, ideális esetben, az ilyeneknél a 

Minisztérium informálódik, részletesen elemzi az egyes változtatási lehetőségek hatásait, amely 

folyamatba az érintett intézmények és szervezeti egységek is bekapcsolódnak. Ezek döntés-

előkészítési egyeztetések.  

3) A BME GTK számára, más esetekben is, és most is, alapvető cél hogy egy ilyen előkészületi 

folyamat aktív részese lehessen. A napvilágot látott híresztelések esetén, miszerint a GTK valamilyen 

része esetleg az ELTE-re kerüljön, szintén ez a helyzet. Ebben az esetben úgy vetődik fel a kérdés, 

hogy a kétségtelenül szépen fejlődő BME GTK további kibontakozásához vajon a BME vagy a 

szomszédos ELTE szervezeti kerete adna e távlatilag jobb környezetet. E kérdésnél meghatározó 

magának a BME-nek a hozzáállása, illetve az a kérdés, hogy ez egy tisztábban „műszaki egyetem” 

vagy egy még erőteljesebben „műszaki és gazdaságtudományi egyetem” legyen. 

4) Ennek az igencsak összetett, időbeliségében elhúzódó kérdéskörnek az előzetes elemezgetése 

folyt éppen a számos szereplő között, miközben a GTK dékánjának hatáskörét a BME rektora 

felfüggesztette. Ezt a Kar autonómiájába való megalapozatlan, durva és káros beavatkozásnak 

tartottuk, így kértük a Rektort intézkedése azonnali visszavonására. Mivel ez nem történt meg, a 

Minisztériumhoz fordultunk az ügy rendezését kérve.  

5) Erről beszélt Palkovics László államtitkár úr ma reggel a sajtóban, amit sajnos tévesen értelmeztek 

sokan. A BME GTK nem a Kar ELTE-re kerülését kezdeményezte, hanem azt, hogy az ezzel 

kapcsolatosan felmerült kérdéskörben érdemben képviselhesse érdekeit. Államtitkár úr ezt mondta: 

„(…) alapvetően azt szeretnék, hogy a Kar az ő szakmai tevékenységük egy olyan környezetben 

folyna, ami megfelel (…) az általuk képviselt magas színvonalnak, (…) úgy látják, hogy ez a BME-n 

belül nehéz lenne, de természetesen nem zárjuk ki ezt a lehetőséget sem.”  

6) A helyzet valóban ez: szeretnénk a Kar működését és fejlődési potenciálját biztonságban látni. 

Vágyaink szerint a BME-n, de amennyiben ez nem lehetséges, akkor máshol. Az alapvető érték egy 

kar közössége, hallgatósága, szakrendszere, otthont adó épülete és kollégiuma, mindenekelőtt ezt 

kell megőriznünk, bármilyen végső állami döntés esetén is. Ezt lehetetleníti el a jelenlegi rektori 

döntés, ami véleményünk szerint nem a „BME vagy ELTE” kérdésre válasz, hanem a „lesz-e erős GTK 

vagy sem” kérdésre. Attól tartunk, hogy elveszítjük a felsőoktatási súlyunkat, hallani olyan híreket is, 

miszerint a Karnak otthont adó Q épületet szeretnék más BME-s szervezet számára elvenni, a Kar 

fejlesztési pénzügyi tartalékait elvonni, oktatói közösségének egységét megroppantani stb. Éppen 

ezeket a lépéseket, sőt még ezek híreszteléseit is szeretnénk megakadályozni. Ehhez mindenekelőtt 



 

 

önrendelkezésünket és a minket érintő ügyek befolyásolási lehetőségét kell visszaszerezni, hogy 

azután a rengeteg felmerülő kérdéssel érdemben foglalkozhassunk. Semmilyen döntés nem 

született, éppen ezekre szeretnénk alaposan felkészülni. 

7) Tisztában vagyunk Hallgatóink érdekeivel, és ezekre messzemenőkig tekintettel is vagyunk és 

leszünk. Tudjuk, hogy alapvetőek ilyenkor a tanulmányokat, az épületet, a kollégiumot és a diplomát 

kiadó intézmény(eke)t, és mindezek időbeliségét érintő kérdések. A diplomák esetében tudjuk, hogy 

meghatározó kérdés, hogy évtizedek múlva is elismert, rangos intézményhez és karhoz kell 

kapcsolódniuk. Ezek mind olyan ügyek, amelyekről részletes egyeztetések lennének szükségesek, 

egyébként a BME-n maradás, vagy akár a más intézményhez kerülés esetén is. Előbbi esetben azért 

mert a Kar vezetése a BME-n való működéssel kapcsolatosan is számos aggályos, az Önök 

képzéseinek színvonalát is veszélyeztető részletet lát. Ezeket az egyetemi vezetés számára 

részletesen kifejtettük. 

Végezetül ezúton is köszönjük hallgatóságunk eddigi támogatását, mindez hatalmas nyomás is 

rajtunk, hogy e kritikus helyzetben a lehető legjobb döntéseket hozzuk meg.  

Budapest, 2016. október 27. 
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